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PROTOKÓŁ  Nr XXXIV/09 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 28 października 2009 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 
 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 14 radnych (nieobecny Radny Pan Artur 

Tomczak). Od punktu nr 8 dotyczącego podejmowania uchwał obecnych było 12 radnych. 

Nie byli obecni: Radny Pan Mariusz Walaszczyk, Radny Pan Dawid Olearczyk.   

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1320.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pan Sylwester Sobański – Burmistrz Bobolic, 

• Pani Mieczysława Brzoza – wiceburmistrz Bobolic,  

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pan Władysław Husejko – Marszałek Województwa Zachodniopomorskiego,  

 Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pan Czesław Wlaźlak – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,    

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach, 

Zaproszeni goście: 

• Pani Krystyna Bugaj-Wójcik – Radna Rady Powiatu,  

• Pan Sławomir Jóźwiak – Radny Rady Powiatu,  

• Pan Kazimierz Nowak– Delegat Izb Rolniczych,  

• Pani Helena Bubień – Delegat Izb Rolniczych,   

• Pan Marcin Pachołek – inspektor ds. Gospodarki nieruchomościami, 

• Pan Rajmund Wełnic – redaktor „Głos Koszaliński”, 

• Pan Mirosław Ławrynow – redaktor „Kurier Szczeciński”,  

• Pan Andrzej Raczyński – lekarz rodzinny, 

• Pani Elżbieta Dygas – pielęgniarka rodzinna,   

• Sołtysi, 

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 
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Przewodniczący  Rady zapoznał  radnych z porządkiem obrad. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 28 września 2009 roku. 

3. Informacja z realizacji uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i 

obciążania nieruchomości stanowiących własność gminy oraz ich wydzierżawiania na czas 

nieoznaczony za 2009 rok.     

4. Realizacja projektu systemowego "Pomocna Dłoń Plus"  współfinansowanego przez Unię 

Europejską w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego w latach 2008 - 2009 na terenie 

Gminy Bobolice. 

5. Trybuna sołecka. 

6. Trybuna obywatelska.   

7. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Podjęcie uchwał: 

 1. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 rok,  

 2. w sprawie ustalenia ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego oraz stawek podatku 

rolnego, 

3. w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

4.w sprawie ustalenia ceny sprzedaży drewna dla celów podatku leśnego oraz wysokości 

stawek podatku leśnego, 

5. w sprawie stawek podatku od środków transportowych, 

6. w sprawie ustalenia inkasentów pobierających podatek od nieruchomości, podatek rolny, 

leśny, opłatę od posiadania psów oraz opłatę targową i miejscową na terenie gminy Bobolice,  

7. w sprawie wysokości stawek opłaty targowej oraz terminów płatności i sposobu jej poboru 

na terenie gminy Bobolice,  

8. zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad ustalania i poboru oraz terminu płatności i 

wysokości stawki opłaty miejscowej na terenie Gminy Bobolice,  

9. w sprawie wielkości środków publicznych przeznaczonych na udzielenie pomocy w 

ramach zwolnień z podatku od nieruchomości,  

10. w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/237/09 z dnia 29 stycznia 2009 r. w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 

Gminie Bobolice na rok 2009, 
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11. w sprawie utworzenia publicznych placówek wychowania przedszkolnego w formie 

punktu przedszkolnego oraz zespołów przedszkolnych, 

12. w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Gminy Szczecinek w sprawie likwidacji 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespołu Ośrodków Zdrowia Gminy 

Szczecinek.   

10. Wolne wnioski.  

11. Zakończenie obrad. 

 
Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XXXIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 28 września 2009 roku   

był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w 

dniu dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

 

Protokół z XXXIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 14 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Informacja z realizacji uchwały w sprawie określenia zasad 

nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność 

gminy oraz ich wydzierżawiania na czas nieoznaczony za 2009 rok.   
 

Informacje przedstawił Pan Marcin Pachołek inspektor ds. gospodarki nieruchomościami. 

Informacje te stanowią załącznik do protokołu.   

  

Radny Pan Janusz Koczkodaj zapytał czy wśród działek wymienionych do sprzedaży znajduje 

się działka użytkowana przez Kościan i działka znajdująca się przy ul. Tylnej, gdzie jest 

wejście do LO Nauta.  

Odpowiedzi udzielił Pan Marcin Pachołek mówiąc, że nie ma tych działek w tym wykazie 

wymienionych dlatego, że nie ma jeszcze zarządzenia w sprawie sprzedaży. Praktycznie te 

działki nie zostały zgłoszone do sprzedaży, obecnie zlecone zostały wyceny tych 

nieruchomości dlatego, że w zarządzeniu oprócz szeregu  informacji musi być podana 

informacja o cenie sprzedaży.  
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Ad. 4. Realizacja projektu systemowego „Pomocna Dłoń Plus” 

współfinansowanego przez Unię Europejską w ramach Europejskiego 

Funduszu Społecznego w latach 2008-2009 na terenie Gminy Bobolice.  

 
Bardzo ciekawą multimedialną przedstawiła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  

 

Pani Renata Tomczak poprosiła o wyjaśnienie, że beneficjentami programu mogą być rolnicy, 

którzy są zarejestrowani w Powiatowym Urzędzie Pracy jako bezrobotni – to się kłóci ze sobą 

bo osoba, która jest rolnikiem nie może być zarejestrowana w PUP, jak to wygląda w 

przypadku realizacji tego planu ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Jolanta Stępień – Kierownik M-GOPS, mówiąc, że w roku 

ubiegłym była możliwość weryfikowania osób, które nie są zarejestrowane w Urzędzie Pracy 

i w związku z tym udział w projekcie mógł wziąć rolnik, bo nie było wymogu rejestracji w 

PUP.  

  

Ad. 5. Trybuna sołecka 
W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

Pan Stanisław Matysiak sołtys sołectwa Dargiń  - zapytał czy w projekcie dotyczącym 

kanalizacji, który jest realizowany w naszej gminie, ujęta jest sprawa awaryjna braku energii 

elektrycznej.  

Odpowiedzi udzielił Pan burmistrz mówią, że nie jest w stanie tego określić ponieważ 

właścicielami całej tej inwestycji jest Spółka wodno-kanalizacyjna w Białogardzie i Urząd 

zwróci się z tym zapytaniem do Spółki.  

 

Pan Stanisław Majewski sołtys sołectwa Głodowa – zwrócił się z prośbą o zorganizowanie 

spotkania - szkolenia z sołtysami w sprawie nowych zasad wydawania żywności. Sołtysi 

zostali zobowiązani do podpisywania oświadczeń są różne interpretacje tych dokumentów i 

takie spotkanie byłoby niezbędne.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Kierownik mówiąc, że takie spotkanie zostanie zorganizowane i 

sołtysi zostaną poproszeni na nie.    
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Ad. 6. Trybuna obywatelska  
W trybunie obywatelskiej głos zabrali: 

1. Pan Andrzej Raczyński – lekarz rodzinny – powiedział, że chciałby wspólnie z Panią 

pielęgniarką przedstawić aktualną sytuację dotyczącą jednego z programów 

profilaktycznych, który jest realizowany przez NZOZ „Asklepios”, którą przedstawiła 

Pani Elżbieta Dygas. Informacje te stanowią załącznik do protokołu. Natomiast po 

prezentacji Pani Dygas jeżeli będą pytania dotyczące tego programu lub działalności 

placówki to Pan doktor będzie odpowiadał.  

Pani burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że te informacje nie są dla 

zebranych nowością, ponieważ gościliśmy już Pana doktora i Panią pielęgniarkę na 

sesji w lutym tego roku i wprowadzeni zostaliśmy w te zagadnienia. Początek tego 

programu był wcześniej, posiłkowaliśmy się pomocą Państwa sołtysów na zebraniach 

sołeckich po to, żeby ten program rozpropagować. Jak również ankiety były 

pozostawione u sołtysów. Dzięki ta szerokiej akcji temat ten poszedł dalej poprzez 

udział Pań pielęgniarek w zebraniach sołeckich. I dzięki temu wyłonionych zostało 

100 osób do dalszej konsultacji lekarskiej. Mamy się czym pochwalić bo naprawdę 

odnieśliśmy sukces w tym zakresie.  

Radna Pani Zofia Kęcel powiedziała, że 22 października 2009 roku dzięki Paniom 

pielęgniarkom z naszej przychodni i Panu doktorowi Raczyńskiemu odbyło się 

pielęgniarek z Uniwersytetem Trzeciego Wieku, z którego uczestniczyło 30 osób. 

Tematem tego spotkania było omówienie programu profilaktyki chorób układu 

krążenia, wyniki tego programu, a także przeprowadzona została lekcja zapobiegania 

chorobom krążenia. Spotkanie było zorganizowane profesjonalnie ze strony Pań 

pielęgniarek. Była możliwość zmierzenia ciśnienia, zwarzenia się, zmierzenia, 

obliczenia BMI. Uczestnicy byli bardzo zadowoleni, a Pani Kęcel w imieniu 

wszystkich serdecznie podziękowała za przeprowadzenie spotkania.  

Pan Andrzej Raczyński podziękował Pani Kęcel za tak pozytywnie ocenioną pracę 

Pań pielęgniarek bo tak naprawdę to one zajmują się profilaktyką i promocją zdrowia. 

To jest ich zasługa, że idzie to w tak dobrym kierunku. Pan Andrzej Raczyński 

zaapelował do zebranych o aktywne uczestnictwo w kolejnym projekcie. Przypomniał 

również o poprzednich projektach, które były realizowane w Gminie Bobolice. Jeżeli 

będziemy wspólnie działali, żeby tych pacjentów, których lekarze specjaliści wytypują 

do diagnozy zmobilizować do leczenia. Pan doktor powiedział, że jeżeli chodzi o 

przyszły rok funkcjonowania ośrodka zdrowia w Bobolicach to nie przewiduje się 

żadnych zmian. W styczniu na sesji zostaną przedstawione szersze informacje. Na 6 
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ratowników, którzy pracują w Gminie Bobolice, 4 ukończył w czerwcu studia i 

posiadają wykształcenie wyższe medyczne ratownicze. Pracują oni tylko w 

Bobolicach i nie są przeciążeni innymi dodatkowymi dyżurami.  

2. Radny Rady Powiatu Pan Sławomir Jóźwiak powiedział, że chce zaproponować 

wspólne spotkanie Komisji Rady Powiatu i Komisji Rady Miejskiej odpowiedniej do 

tematu dotyczącego wiatraków i innych źródeł odnawialnych. Poprosił i informacje o 

najbliższym spotkaniu.  

3. Pani Agnieszka Curyl – Katholm – powiedziała, że chce przedstawić list otwarty, 

który napisała w imieniu rolników do Rady Miejskiej w Bobolicach. Treść listu 

dotyczy obniżenia ceny żyta, wysokich podatków. List otwarty stanowi załącznik do 

protokołu.  

4. Pani Renata Tomczak – powiedziała, że występuje w imieniu osób ludzi zrzeszonych 

forum obywatelskich, które powstało w związku z planowaną inwestycją farm 

wiatrowych na terenie Gminy Bobolice i chce odczytać list otwarty, który jest 

skierowany do Rady Miejskiej w Bobolicach. List otwarty stanowi załącznik do 

protokołu, dotyczy sprzeciwu i nie wyrażenia zgody na budowę farm wiatrowych na 

terenie gminy Bobolice. Pani Renata Tomczak powiedziała, że nieprawdą jest, że 

problem wiatraków dotyczy tylko rolników, rolnicy jako pierwsi zasygnalizowali, że 

jest to jednak problem, a pozostali mieszkańcy nie mieli nawet tej wiedzy. Wszystkie 

obwieszczenia zgodnie z KPA były w formie obwieszczeń na tablicach ogłoszeń, ale 

nie każdy zagląda na te tablice ( nie każdy czyta). Jeżeli prowadzona jest jakaś 

inwestycja pozwolenie na budowę, czy rozgraniczenie to instytucje potrafią 

zawiadomić wg rozdzielnika, nawet jeśli to jest więcej niż 20 osób, bo jest to ważna 

inwestycja, która będzie na lata. Pani Tomczak powiedziała, że nie jest argumentem 

„kasa”, o której mówił Pan Burmistrz na łamach artykułu „Głosu Koszalińskiego” 

opublikowanego 29 września 2009 roku, że z tytułu postawienia farmy wiatrowej 

będzie 3-4 mln. W wydaniu „Głosu Koszalińskiego” z dnia 27 października 2009 roku 

jest to już 2,5 mln złotych, czyli kwota się zmniejszyła. Pani Tomczak powiedziała, że 

ma informacje telefoniczne, a czeka na informacje na piśmie z Gminy Będzino, gdzie 

dotychczas nie wpłynęła ani złotówka z tytułu użytkowania farm elektrowni 

wiatrowych ponieważ te farmy były zwolnione z płacenia podatku. Nie jest to jednak 

tak kolorowo. Obecnie zbierane są podpisy mieszkańców gdzie ma być realizowana 

przedmiotowa inwestycja, podpisów jest już ponad 200. W akcję protestacyjną 

zaangażowani są inni przedstawiciele stowarzyszeń m. in. koła łowieckie, Związek 
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Młodzieży Wiejskiej. Zapytane zostanie także TEK, które działa na terenie Gminy 

Bobolice, żeby też zajęło stanowisko w tej sprawie.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław Czarnecki powiedział, że na 

poprzedniej sesji była pokazywana prezentacja multimedialna dotycząca budowy farm 

wiatrakowych i żaden z rolników i osób protestujących obecnych na sesji nie pozostali 

by przyjrzeć się tej prezentacji. Pan Przewodniczący powiedział, że poczuł się 

niemiło, że rolnicy w tak ostentacyjny sposób opuścili salę obrad.  

Pani Renata Tomczak powiedziała, że nie była obecna na tej sesji, a o sprawie 

dowiedziała się z prasy, gdyby była to pozostałaby na prezentacji. Poprosiła o 

dokument, które mówią, że tak będzie i zapytała czy Gmina ma na piśmie jaka będzie 

wartość wpływów z tytułu podatków i czy firma nie będzie korzystała z pomocy 

zwolnień z podatków. Będzie infrastruktura do odbudowania, będzie płacenie „kasy” 

dla indywidualnych „rolników”, jest ich zaledwie 3, na których gruntach mają stanąć 

wiatraki. Pani Tomczak powiedziała, że to nie chodzi o „kasę”, chodzi o naszą Gminę, 

przyszłe pokolenia i o pewne wartości, których później już nie będzie można 

odzyskać. Pani Tomczak przytoczyła artykuł z „Gazety Wyborczej” dotyczący złego 

wpływu na zdrowie fizyczne i psychiczne, samopoczucie osób mieszkających w 

pobliżu farm elektrowni wiatrowych. Powiedziała, że za granicą ludzie zaczęli zdawać 

sobie sprawę z tego, że wiatraki są szkodliwe nie tylko dla krajobrazu, ale również 

stanowią poważne zagrożenie dla ludzi i zwierząt. Upajamy się nowoczesnością tych 

urządzeń nie ekologią zapominając, że każdy kij ma dwa końce.  

Pan Przewodniczący powiedział, że na ostatnim posiedzeniu Rady Pan Nejman, który 

omawiał procedurę powstawania farm wiatrowych mówił, że to dopiero początek całej 

procedury, która może trwać nawet 5 lat. Wszystkie za i przeciw będą przez Urząd 

rozpatrzone. 

5. Pani Krystyna Bugaj – Wójcik – powiedziała, że chce się wypowiedzieć odnośnie 

ustalonej ceny podatku rolnego. Zbliża się koniec drugiej kadencji Pana Burmistrza i 

nie przypomina sobie, żeby cena żyta potrzebna do ustalenia podatku rolnego była 

inna niż ustalona przez Prezesa GUS-u. Rada Miejska ma możliwości obniżyć tę cenę 

i powinna to uczynić ze względu na rolników. Pani Radna powiedziała, że rolnicy są 

tak zdesperowani, że obawia się iż mogą przywieść zboże pod Urząd. Należ dać znak, 

że myśli się o tych rolnikach i obniżyć do 30 złotych podatek. Powiedziała także, że 

Pan Burmistrz lekką ręką rozdaje umorzenia podatkowe dla tych osób, które naprawdę 

by było stać zapłacić, są to umorzenia nawet po kilkadziesiąt tysięcy złotych. Jest 

Komisja Rolnictwa, która powinna przeanalizować te umorzenia. W ubiegłym roku 
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wystąpiły problemy z suszą w tym roku urodzaje były lepsze, ale pojawiły się 

problemy ze zbyciem i cenami – tu należy łagodniej spojrzeć na rolników.   Na 

zakończenie Pani Krystyna Bugaj – Wójcik powiedziała, że bardzo chętnie weźmie 

udział w spotkaniu, które zaproponował Radny Powiatu Pan Sławomir Jóźwiak. Jeżeli 

chodzi o wiatraki to Panią Radną interesuje tylko to jakie szkody w przyrodzie mogą 

powstać. 

6. Pan Burmistrz Sylwester Sobański powiedział, że chce się ustosunkować do 

wypowiedzi Pań Agnieszki Curyl-Katholm oraz Pani Renaty Tomczak. Powiedział, że 

Pani Curyl  nie ma pojęcia o naliczaniu podatków i Burmistrz nigdy nie był w stanie 

obniżyć ceny skupu żyta ogłoszonej przez GUS i w tym temacie nic nie można zrobić, 

ceny owszem były obniżane kilka lat temu do momentu kiedy byliśmy w trzecim 

okręgu podatkowym. Z chwilą przejścia w czwarty okręg podatkowy automatycznie 

ceny żyta spadły. Ceny będą maksymalne tak jak jest w większości gmin z naszego 

okręgu, w naszym powiecie, na których się wzorujemy i bierzemy przykład. Jesteśmy 

Gminą, która znacznie obniża stawki podatkowe niż w innych gminach. W gminach 

takich jak: Polanów, Karlino, Świeszyno stawki maksymalne we wszystkich  

możliwych stawkach podatku.  

 

Pan Przewodniczący Rady Zdzisław Czarnecki poinformował, że na sesji gościć będzie Pan 

Marszałek Województwa Zachodniopomorskiego Władysław Husejko. Przewodniczący 

przywitał Pana Marszałka.  

Podczas obrad Rady została podpisana umowa na dofinansowanie projektu Gminy Bobolice 

pn. „ Prace wykończeniowe w Gimnazjum Publicznym w Bobolicach w ramach Bobolickiego 

Centrum Edukacji, Sportu i Rekreacji” pomiędzy Urzędem Marszałkowskim Województwa 

Zachodniopomorskiego reprezentowanym przez Pana Marszałka Władysława Husejkę, a 

Gminą Bobolice reprezentowaną przez Burmistrza Sylwestra Sobańskiego. Po czym Zastępca 

Burmistrza Pani Mieczysława Brzoza powiedziała, że przyjazd Pana Marszałka do naszej 

Gminy jest niecodziennym wydarzeniem.  Następnie w imieniu władz gminnych i 

mieszkańców podziękowała Panu Marszałkowi za dotychczasową pomoc i jednocześnie 

prosząc o przychylność przy kolejnych, równie ważnych wspólnie realizowanych projektach.  

Pełna wypowiedź Pani Burmistrz stanowi załącznik do protokołu.  

Pan Marszałek Husejko podziękował za zaproszenie na dzisiejszą sesję. Powiedział, że Gmina 

Bobolice jako jedyna złożyła wniosek na dokończenie prac gimnazjum. W roku 2007 kiedy 

była Powiatowa Inauguracja roku szkolnego i Pan Marszałek gościł na niej, nie było środków 

na Gimnazjum, środki w RPO były przyznane dla szkolnictwa wyższego i 
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ponadgimnazjalnego, a zwłaszcza zawodowego.   Pan Marszałek pogratulował, że samorząd 

bobolicki umiał wykorzystać szanse i skorzystać z tych funduszy, a także pogratulował tak 

wysokiej punktacji. Powiedział także, że otrzymywał bardzo dużo telefonów od Pani 

Burmistrz Brzozy z pytaniami kiedy te pieniądze będą. Pan Marszałek powiedział, że jest mu 

szczególnie miło, że na posiedzeniu sesji Rady Miejskiej umowa została podpisana, bo 

Bobolice są znane Panu Marszałkowi i życzył sobie jeszcze kolejnych spotkań w Gminie 

Bobolice. Na zakończenie życzył, aby kolejne projekty, które będą przygotowywane były 

przygorowane podobnie jak ten projekt i miały szanse realizacji. A także, aby inwestycja 

gimnazjum dobrze służyła  młodzieży Miasta i Gminy Bobolice bo to jest inwestycja w 

kapitał ludzki.  

Pan Burmistrz Sylwester Sobański podziękował Panu Marszałkowi za dobrą wolę jaką 

wykazał Pan Marszałek zmieniając ustalony porządek rzeczy jaki był ustalony na początku i 

że jednak jakieś środki się znalazły, żeby dokończyć inwestycję budowy gimnazjum w 

Bobolicach. 

Na zakończenie Pan Przewodniczący podziękował za prawdziwą otwartość jaka towarzyszyła 

przy początku współpracy nad tym projektem, za chęć pomocy przy działaniach, na które 

udało się nam uzyskać dofinansowanie, za Pana życzliwość, o której często wspominała po 

rozmowach z Panem, Pani Wiceburmistrz i za zainteresowanie potrzebami naszej gminy. Pan 

Przewodniczący powiedział, że tych potrzeb jest jeszcze w gminie wiele. Ciągle wnioskujemy 

też o dofinansowanie realizacji naszych innych zadań, które uważamy za konieczne. Liczymy 

na dalszą Pana Marszałka przychylność i życzliwość, bez której trudno będzie zrealizować 

zadania ważne dla naszego samorządu.  

 

Pan Przewodniczący ogłosił 15 minutową przerwę, po przerwie dalszy ciąg trybuny 

obywatelskiej.  

 

Po przerwie Przewodniczący Rady poinformował, że Pan Marszałek wraz z Burmistrzem i 

Panią Burmistrz dopełnia wszelkich formalności i ze względu na nieobecność Pana i Pani 

Burmistrz nastąpią zmiany w porządku obrad. Przewodniczący przeszedł do punktu 

podejmowanie uchwał.  

 

Zmiany w porządku obrad radni podjęli jednogłośnie 12 głosami „za”.      
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Ad. 8. Podjęcie uchwał w sprawach: 
Obecnych było 12 radnych.  

Projekty uchwał przedstawił: przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

 

1)  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 rok.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.  

 

2)  w sprawie ustalenia ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego oraz stawek podatku 

rolnego  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Jerzy Nowomiejski Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta 9 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących się”.   

 
3)  w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Piotr Kowalczyk członek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Pan Zdzisław Strzelczak zapytał czy stawki te są maksymalne? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik mówiąc, że nie wszystkie stawki są maksymalne. Pani 

Skarbnik powiedziała, że kiedy odbyło się wspólne spotkanie Przewodniczących Komisji to 

rozdawane były tabele z obwieszczeniem Ministra Finansów, które stawki są stawkami 

maksymalnymi. 
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Obecnych było 11 radnych. Pan Franciszek Łobocki opuścił salę obrad.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 11 głosami „za”.  

 

4) w sprawie ustalenia ceny sprzedaży drewna dla celów podatku leśnego oraz wysokości 

stawek podatku leśnego.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Piotr Kowalczyk członek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Obecnych 12 radnych.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.  

 

5) w sprawie podatku od środków transportowych.  

 

 Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Piotr Kowalczyk członek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.  

 

6) w sprawie ustalenia inkasentów pobierający podatek od nieruchomości, podatek 

rolny, leśny, opłatę od posiadania psów oraz opłatę targową i miejscową na terenie 

gminy Bobolice.   

 

 Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Piotr Kowalczyk członek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.  
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7) w sprawie wysokości stawek opłaty targowej oraz terminów płatności i sposobu jej 

poboru na terenie gminy Bobolice.  

 

 Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Piotr Kowalczyk członek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta 11 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.   

 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad ustalania i poboru oraz terminu 

płatności i wysokości stawki opłaty miejscowej na terenie Gminy Bobolice.   

 

 Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Piotr Kowalczyk członek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.  

 

9) w sprawie wielkości środków publicznych przeznaczonych na udzielenie pomocy w 

ramach zwolnień z podatku od nieruchomości.   

 

 Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.  

 

10) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/237/09 z dnia 29 stycznia 2009 r. w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2009.  

 

 Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.   
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Pani Justyna Terlecka członek Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i Porządku 

Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.  

 

11) w sprawie utworzenia publicznych placówek wychowania przedszkolnego w formie 

punktu przedszkolnego oraz zespołów przedszkolnych.  

 

 Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Magdalena Pietnoczka inspektor ds. Oświaty.  

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.  

 

12) w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Gminy Szczecinek w sprawie 

likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Zespołu Ośrodków 

Zdrowia Gminy Szczecinek.   

 

 Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.   

 

Pani Justyna Terlecka członek Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i Porządku 

Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.  

 

Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze w trybunie obywatelskiej chciałby zabrać głos? 

Nikt z zebranych nie zabrał głosu. 

 

Ad.7. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

Sprawozdanie w okresie między sesjami, przedstawił Pan Sylwester 

Sobański  Burmistrz Bobolic, powiedział, że w swoim sprawozdaniu chciałby się 

ustosunkować do wypowiedzi Pani Tomczak odnośnie farm wiatrakowych. 2 października do 

Urzędu Miejskiego przybyła Telewizja Koszalin, tematem, którym zainteresowana była 

 



 14 

telewizja to powstanie farm wiatrowych na terenie gminy Bobolice. Zainteresowanie to 

wynika z dużego zaangażowania się FORUM OBYWATELSKIEGO jakie się zawiązało na 

naszym terenie. Pan Burmistrz powiedział, że telewizja pojawiła się, żeby poznać zdanie 

Burmistrza w tej sprawie. Powiedział, że podtrzymuje swoje stanowisko odnośnie celowości 

powstania farm wiatrowych. Jest to bowiem zadanie, z którego bowiem musi wywiązać się 

Polska będąca członkiem Unii Europejskiej. Do 2030 roku 25% energii elektrycznej ma być 

energią odnawialną. Jedynym najszybszym sposobem pozyskania energii odnawialnej jest 

budowa wiatraków, chyba, że wybudujemy elektrownię atomową. Pan Burmistrz powiedział, 

że wtedy byłoby zasadne reagować w tak krytyczny sposób. Nie bez znaczenia są również 

dochody z tytułu podatku od budowli jakie wpływać będą do budżetu gminy. Wysokość 

podatku wynosić będzie od 5-7 tyś. euro od 1 Mv. Wiatraki, które mają być budowane w 

gminie Bobolice mają mieć wydajność 3 Mv. Zmiana w studium, która została ustalona na 

poprzedniej sesji w dniu 28 września 2009 roku jest pierwszym krokiem, który umożliwi 

przedsiębiorstwu, które jest zainteresowane budową farm wiatrowych, żeby przystąpić do 

zlecenia raportu oddziaływania na środowisko oraz do przystąpienia przeprowadzenia 

konsultacji społecznych. Zgodnie z harmonogramem prace te będą trwały do 30 września 

2010 roku. Dopiero po ewentualnie pozytywnych opiniach społecznych i pozytywnym 

raporcie oddziaływania na środowisko będzie można zrobić krok następny, a więc przystąpić 

do zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego. To co jest zrobione do tej pory to 

jeden maleńki krok i Pan Burmistrz powiedział, że jest bardzo zdziwiony takim mocnym 

atakiem na propozycję postawienia farm wiatrowych. Pan Burmistrz powiedział, że jest to 

rzecz, która na pewno nastąpi „czy Wy tego sobie chcecie czy nie” tak samo jak powstała 

NATURA 2000 – czy my jej chcieliśmy czy nie to i tak ją mamy. Są z tego powodu ogromne 

problemy z tego powodu z rozbudową, skąd ma Gmina będąc Gminą turystyczno-rolniczą 

wziąć jakiekolwiek dochody na infrastrukturę (drogi, świetlice w każdym sołectwie, place 

zabaw). Pan Burmistrz zapytał skąd Gmina ma brać pieniądze na takie inwestycje. Pani 

Agnieszka Curyl-Katholm powiedziała, że z oszczędności. Pan Burmistrz powiedział, że 

oszczędności jakie widzi Pani Curyl to rezygnacja z organizacji dożynek gminnych, z których 

Gmina nigdy nie zrezygnuje. Pan Burmistrz powiedział, że dożynki są tradycją kilkuset lat i 

nie Pani Curyl będzie decydowała czy ta tradycja się przyjęła, czy nie i czy Gmina ma z niej 

zrezygnować. Jeżeli Pani Agnieszka Curyl-Katholm tak uważa to prawdopodobnie nie jest 

pochodzenia rolniczego, chłopskiego skoro nie docenia tradycji jakie są wśród rolników. Pan 

Burmistrz powiedział, że nie można zajmować głosu za wszystkich rolników i należy 

uzgodnić czy rolnicy chcą dożynek czy też nie. Przybycie na dożynki z transparentami było 

nie w porządku ponieważ to było święto rolników, a nie dyskusja na temat wiatraków. Pan 
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Burmistrz powiedział, że jego zdaniem jedynym problemem to jest to, że osoby, które są 

przeciwko budowy farmy wiatrowej jest to, że nie są właścicielami gruntów, ale są 

dzierżawcami gruntów. Te osoby przejęłyby te pieniądze, Pan Burmistrz powiedział, że Pani 

Curyl ma 350 ha ziemi to mogłoby powstać kilka wiatraków i mogłaby sobie spokojnie żyć i 

nic nie robić.  To jest jedyny problem, z którego to zamieszanie wynika. Pan Burmistrz 

powiedział, że takie jest jego zdanie i zdania nie zmieni dopóki będzie pełnił funkcję 

Burmistrza.  

Głos chciała zabrać Pani Renata Tomczak i Pani Agnieszka Curyl-Katholm mówiąc, że chcą 

się ustosunkować do wypowiedzi Pana Burmistrza. Pan Przewodniczący Rady nie udzielił 

głosu zainteresowanym, wyjaśnił, że była możliwość wypowiedzenia się w trybunie 

obywatelskiej, a ten punkt dotyczy sprawozdania Burmistrza w okresie między sesjami.  

Pani Curyl wyjaśniła, że jest rolnikiem z pochodzenia i ma wykształcenie wyższe zawodowe. 

Powiedziała, że na następnej sesji dokończy swoją wypowiedź ponieważ jest to obraźliwe. 

Mamy demokrację i każdy ma prawo wypowiedzieć się w danym temacie i każdy ma prawo 

manifestować.  

Radny Pan Zdzisław Strzelczak powiedział, że robiony jest wielki huk i krzyk, ale tak 

naprawdę nie wiadomo o co ponieważ jeszcze nie wiadomo czy te wiatraki powstaną. Takie 

zamieszanie jest zbyteczne. 

Przewodniczący poinformował, że sala obrad to nie jest targ i targowisko, żeby każdy kiedy 

chce zabierał głos.       

Sprawozdanie w okresie między sesjami, przedstawiła Pani Burmistrz 

Mieczysława Brzoza mówiąc, że 30 września odbyła się konferencja POKL „Od 

marginalizacji-Ku integracji. Droga do normalizacji życia”. Pani Burmistrz była obecna na tej 

konferencji i widać było jak beneficjenci objęci tą pomocą systemową angażują się. Takie 

działania trzeba prowadzić, należy wskazywać różne możliwości dojścia do lepszego 

kierowania swoim życiem. Takie spotkania dodają siły do życia i powoduję, że ci ludzie stają 

się lepszymi. Jest to inwestycja w kapitał ludzki, dlatego takie działania prowadzone 

systematycznie przynoszą efekt. Także 30 września odbyła się konferencja skierowana do 

nauczycieli w Zespole Szkół Publicznych w Dargini pn. „Tablica interaktywna w edukacji”. 

Uczestniczyli nauczyciele z różnych gmin powiatu koszalińskiego: Manowo, Grzmiąca, 

Tychowo, Polanów, Świeszyno, Bobolice. 7 października Pani Burmistrz zapoznała się z 

wnioskami z realizacji części ankietowej uczniów kl. I i V w związku z realizacją Programu 

profilaktyki w zakresie chorób układu krążenia. Po analizie tych ankiet podjęto decyzję, żeby 

rozszerzyć partnerów tego projektu o M-GOK w Bobolicach i M-GOPS w Bobolicach. 7 

października odbyła się Inauguracja BUTW-u bardzo ładna impreza pod patronatem 
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Akademii Humanistyczno-Ekonomicznej z Łodzi; dzień otwarty w BUTW-ie. Bobolicki 

Uniwersytet Trzeciego Wieku liczy 60 studentów i cały czas rozrasta się. 8 października 

odbyła się konferencja w Szczecinie „Mechanizm Jessica”, która cieszy się małym 

zainteresowaniem samorządów. 12 października Pani Burmistrz uczestniczyła w spotkaniu w 

Starostwie Powiatowym w Koszalinie w sprawie doprowadzenia do Gminy Bobolice 

światłowodu TVP „MAX”. Ostatnia inwestycja doprowadzającą telewizję MAX zakończyła 

się w Sianowie. Sianów ma już dostęp do tej telewizji regionalnej. Trwają już rozmowy 

wstępne jakie są potrzeby i zainteresowania mieszkańców gmin innych np. Bobolice i 

Polanów. Koszt nie jest duży 42 zł za 57 programów + dostępność do internetu. Jeśli coś z 

tego wyjdzie to inwestycja ma ruszyć w 2010 roku. Przepustowość internetu 2 GB – duża 

szybkość łączenia się z siecią internetową. Pani Burmistrz uczestniczyła także w spotkaniu z 

Panem wiceministrem Gawłowskim i prezesem WFOŚiGW Panem Jackiem Chrzanowskim, 

zastępcą Prezydenta Koszalina Panem Jakubowskim, prezesem Krajowej Izby Gospodarki 

Odpadami, Starostą Koszalińskim, Wójtami, Burmistrzami okolicznych gmin, a także z 

powiatów: koszalińskiego, szczecineckiego, białogardzkiego, świdwińskiego nt „Zasad 

współpracy przy tworzeniu regionalnego systemu gospodarki odpadami – budowa Zakładu 

Termicznego Przekształcania Odpadów w Koszalinie”, który do 2012 roku ma powstać. Cała 

inwestycja ma kosztować 280 mln. zł 211 mln. zl jest zabezpieczone ze środków unijnych. O 

środkach pochodzących z gmin na razie się nie mówi. Na spotkaniu tym wspólnie z Pani 

Burmistrz obecni byli: Radny Pan Zdzisław Kurta, Pani Grażyna Wiater-Ubysz, Pan Ireneusz 

Bielecki. 13 października Pani Burmistrz wzięła udział w uroczystościach placówek 

oświatowych związanych ze świętem Edukacji Narodowej. 22 października odbyło się 

spotkanie wspólne z kierownictwem urzędu i przedstawicieli organizacji pozarządowych. Z 

inicjatywy Pani Kierownik Jolanty Stępień został przedstawiony projekt wspólnego 

zorganizowania wigilii dla organizacji i stowarzyszeń pozarządowych. Dotychczas tych 

wigilii było 10-11 w ciągu krótkiego okresu czasu. Na spotkaniu pomysł podobał się 

wszystkim, wszystkich osób na takiej wigilii byłoby około 300. Pomysł jest taki, żeby 

zorganizować tę wigilię na hali widowiskowo-sportowej, zasady dofinansowania byłyby tak 

jak dotychczas, każde stowarzyszenie daje własne środki i częściowo dofinansowuje 

Burmistrz. Projekt został wstępnie zaakceptowany i organizowane jest szersze spotkanie z 

kierownikami i dyrektorami jednostek, które miałyby w tym pomóc. Idea warta kontynuacji i 

stworzenia tradycji. Pani Burmistrz uczestniczyła z Panią Zofią Kęcel w ślubowaniu klas I w 

ZSP w Dargini 20 października. 23 października odbyła się uroczystość I rocznicy 

funkcjonowania świetlicy środowiskowej „Tafla”. Pani Burmistrz powiedziała o pozytywnie 

rozpatrzonych wnioskach „Odnowa wsi” dwa wnioski. M-GOK wnioskował na remont 
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świetlicy w Kurowie i Kłaninie – wnioski przeszły pozytywna weryfikacje i umowa została 

podpisana. Remont odbędzie się zgodnie z harmonogramem. Środki dostępne o jakie był 

wniosek składany. Także z „Odnowy wsi” Urząd Miejski otrzymał dofinansowanie na Muszlę 

Koncertową. Wartość robót wynosi pół miliona złotych a dofinansowanie wynosi niecałe 500 

z Programu Operacyjnego Obszarów Wiejskich. Umowa została także podpisana i są 

przymiarki do procedury przetargowej i wejścia z robotami tak jak zakłada harmonogram. 

Rozpatrzony jest także pozytywnie wniosek dotyczący termomodernizacji budynku 

użyteczności publicznej – budynek urzędu miejskiego. Prace obejmujące remont budynku 

urzędu miejskiego to: zewnętrzne, wewnętrzne wszystkich okapów, izolacje, ocieplenie 

połogi na gruncie, wszystkie obróbki blacharskie, rynny, wymiana drzwi zewnętrznych 

wejściowych oraz wykonanie wiatrołapu wraz z dostawą i montażem drzwi wejściowych 

przesuwanych. Zmiana wentylacji nawiewno-wiewna, instalacji ciepłej i zimnej wody, 

centralnego ogrzewania, modernizacja oświetlenia na energooszczędne, prace 

przygotowawcze i roboty towarzyszące dotyczące opracowania ekspertyzy ścian budynku 

urzędu. Ściany pękają, a budynek „siada”. W zakres termomodernizacji wejdzie także 

wymiana parapetów wewnętrznych okiennych, naprawa lokalnych uszkodzeń tyków i 

malowanie. W zakres tych prac nie wchodzi przebudowa schodów, które są niewymiarowe i 

łatwo się na nich potknąć. Nie są to prace termomodernizacyjne i dlatego nie wchodzi w 

zakres tego projektu.  Pani Burmistrz powiedziała, że mamy rozpatrzone dwa różne wnioski z 

zakresu oświaty pozytywnie. Przedszkole dla 3-5 latków, powstają punkty przedszkolne na 

wsiach, razem 108 dzieci na wsiach ma być objętych programem przedszkolnym, który 

realizowany będzie od początku grudnia 2009 do końca 2011 roku. Kolejny wniosek do 

dofinansowanie budowy gimnazjum, o którym była mowa wcześniej. Pani Burmistrz 

powiedziała, że w dniu 27 października odbyło się zebranie plenarne z rodzicami uczniów 

gimnazjum. W zebraniu tym uczestniczyło około 250 osób, które odbyło się na sali 

gimnastycznej w Szkole Podstawowej. Przekazane zostały wszystkie informacje dotyczące 

nowego gimnazjum. Rodzice są bardzo zadowoleni. Gimnazjum jest wyposażone w 

doskonały sprzęt multimedialny, gdzie są ekrany projektowe elektryczne, rzutniki 

multimedialne, telewizory, wszystkie komputery mają 17 cali, radiomagnetofony, rzutniki na 

foliogramy. Wszystko wykonane jest ze stali nierdzewnej (balustrady, zabezpieczenia 

schodów i poręczy), w toaletach kosze z nierdzewnej stali, baterie na fotokomórkę, pojemniki 

do mydła, suszarki do rąk.  Stoły uczniowskie są solidne, pomieszczenia są dostosowane do 

osób  niepełnosprawnych, alfabetem Brajla są opisane wszystkie pomieszczenia oprócz 

napisów w języku polskim.  Jest także winda widokowa do przewozu osób 

niepełnosprawnych, tablice szkolne z regulowaną wysokością. Jakość wykonania gimnazjum 
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nie odbiega od hali, którą znamy doskonale. Pani Burmistrz zaprosiła wszystkich na oficjalne 

otwarcie gimnazjum na dzień 16 listopada 2009 roku. Podczas tej uroczystości odbędzie się 

przekazanie samochodu ratowniczo-gaśniczego typu średniego dla Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Bobolicach. samochód ten kosztował 663, 400 tyś. zł, a Gminę kosztował to tylko 

141,600 tyś. zł, resztę pozyskano i innych źródeł zewnętrznych. Pani Burmistrz powiedziała, 

że do Biura Rady 19 października przekazała informacje o realizacji zadań oświatowych za 

2008/2009 rok zgodnie z wymaganiami z ustawy o systemie oświaty.     

 

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych 
Podczas sesji Radni złożyli następujące interpelacje: 

Radny Pan Piotr Kowalczyk – powiedział, że mieszkańcy Opatówka i pracownicy Zakładu 

Karnego w Opatówku zwrócili się z prośbą o wyrównanie drogi do Opatówka. Zimową porą 

był walec (ubijak) i zostało to źle zrobione. Jezdnia ponownie się zapadła i są problemy z 

poruszaniem się samochodów. Pan Radny zapytał czy byłaby możliwość ponownego 

wyrównania tej drogi.  

Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz mówiąc, że droga ta jest planowana do naprawy ponieważ 

obecna pogoda sprzyja pracy walcem. Będzie wykonana także droga z Kłanina do Jadwiżyna.   

 

Radna Pani Zofia Kęcel – powiedziała, że na ostatnim posiedzeniu Komisji Oświaty 

zwrócili uwagę na następującą sprawę: dzieci z klas I-III, które uczęszczały na ul. Pocztową 

teraz będą chodziły do Szkoły Podstawowej, bardzo duża większość z nich będzie musiała 

przejść przez bardzo ruchliwą jezdnię przy ul. Szkolnej w związku z tym jest to miejsce 

niebezpieczne stwarzające zagrożenie. Należałoby rozważyć sposób zabezpieczenia tego 

przejścia i złożono następujące propozycje: zatrudnić na początek osobę, która 

przeprowadzałaby dzieci tzw. „AGATKA”, napisy na jezdni namalować na czerwono, znak 

ostrzegawczy dla kierowców z napisem „Daj dziecku przejść do następnej klasy”. Kolejna 

prośba to pomalować pasy na czerwono przy ZSP w Dargini lub postawić znak ostrzegający 

dla kierowców. Pani Radna poinformowała, że interpelacje te złoży do Pana Burmistrza na 

piśmie.  

Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz mówiąc, że będzie czekał na interpelacje złożone na 

piśmie i ustosunkuje się do nich. Pan Burmistrz powiedział, że nie wie czy dobrym pomysłem 

jest malowania pasów na czerwono.   

Radna Pani Justyna Terlecka – powiedziała, że budynek gospodarczy przy świetlicy w 

Chmielnie miał być poprawiony, a do chwili obecnej nic nie jest zrobione. Pani Radna 

powiedziała, że nie wiadomo czy zimę ten budynek przetrzyma i czy się nie zawali. Budynek 
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ten sąsiaduje z budynkiem gospodarczym Pana Kuropatnickiego, który swoją część poprawił, 

a budynek gminy dewastuje się, leje się woda. Kolejna sprawa to wycinka zakrzaczeń z 

Bobolic do Ujazdu – na tym odcinku drogi jest bardzo dużo wypadków i może należałoby 

wymusić na drogówce wycinkę tych zakrzaczeń. Następna sprawa to Jatynia – Dworzysko, 

gdzie po wykopach kanalizacyjnych zostały wystające konary, na których zawieszają się 

samochody. Wykopy zostały zasypane, ale jest tak miękko, że osobowy samochód nie 

wyjedzie.  

Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz mówiąc, że ze względu na wykonywanie prac wodno-

kanalizacyjnych  wiadomo, że wykonawcy źle się przyłożyli do przywrócenia pierwotnego 

stanu dróg oraz poboczy. Gmina planowała, że po zakończeniu wszystkich inwestycji dokona 

się przeglądu dróg, ale Pan Burmistrz powiedział, że należy robić to na bieżąco oraz zmusić 

wykonawcę do poprawienia miejsc po wykopach. Jeżeli chodzi o budynek gospodarczy to 

naprawa zostanie zlecona ZUKiO i w najbliższym czasie prace się rozpoczną.  

 

Ad. 10. Wolne wnioski. 
 

Ad. 11 . Zakończenie obrad.  
W wolnych wnioskach nikt nie zabrał głosu.  

 

Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Przy pisaniu niniejszego protokołu wykorzystano nagranie z dyktafonu, zgodnie z §  50 ust. 2 

Statutu Gminy Bobolice.  

Protokołowała: Ewelina Szymańska  

 


